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وقتی رویای اشغال دوباره غزه فرو می پاشد 

رییس قوه قضاییه:
 از حاکمیتی شدن جشن 

پیروزی انقلاب جلوگیری شود
1

دهه فجر برای یــادآوری روزهای پیروزی انقلاب 
اســلامی اســت که در بهمن ماه 1357 به ثمر 
نشست و در طول عمر 45 ساله خود روزهای تلخ 

و شیرین زیادی را چشید.
به نظر می رســد با گذشــت 45 ســال از زمان 
پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون هنوز برای معرفی، 
شناســاندن و تبیین انقلاب، دســتاوردهای آن و 
روشــنگری برای نسل نوجوان و جوان ضعف های 
زیــادی وجــود دارد که نیازمند تلاش از ســوی 

مسئولان در این زمینه است.
در بهمــن ماه و حتــی زودتر از آغــاز دهه فجر 
جشنواره های زیادی به همین مناسبت در کشور 

برپا می شود که تهران مرکز برگزاری آنها است.
از جشــنواره فیلم فجر گرفته تا جشــنواره تئاتر، 
موســیقی، جشنواره صنایع دســتی فجر و دیگر 
جشــنواره ها که با هزینه های زیــادی هم همراه 
است. فلسفه برگزاری جشنواره های متعددی که 
اکنون برخی از آنها نزدیک به عمر انقلاب اسلامی 

است چیست؟
آیا صرفاً جهت ســرگرم شــدن عده ای خاص در 

سالن های سینما یا تئاتر و موسیقی است؟
چــه وجهی از این جشــنواره هایی که هر ســال 

برگزار می شود رنگ و بوی مردمی دارد؟
تأثیر این جشنواره ها بر افکار عمومی تا چه اندازه 
مردم را به ســوی آرمان های ارزشــمند انقلاب 

اسلامی جلب می کند؟
هــر چند بودن ایــن جشــنواره ها در زمینه های 
گوناگون فرهنگی و هنری در دهه فجر لازم است 
و باید وجود داشــته باشــد و ادامه یابد،  اما برای 
بالا بردن کیفیت و کمیت آن باید برای سال های 

آینده فکری کرد.
جشــنواره های دهه فجر باید کاملا مردمی باشد، 
تا بتواند ضریب تأثیر گذاری خود را افزایش دهد.
در کشورهایی که سالگرد ملی یا پیروزی انقلاب 
خود را جشن می گیرند، سعی بر آن است تا مردم 

بیشترین حضور را داشته باشند.
چرا جشــنواره هایی که در ایران به مناسبت دهه 

فجر برگزار می شود برای مردم هزینه دارد؟
طبیعتاً اگر جشــنواره های دهــه فجر برای عموم 
مردم رایگان برگزار شــود و دولــت و حاکمیت 
هزینه آن را بپذیرد، تأثیر آنها بیشــتر هم خواهد 
شــد. اما می بینیم که همه جشنواره های فجر از 
فیلم تا موســیقی و تئاتر پولی است و مردم باید 
برای دیدن این جشنواره ها هزینه پرداخت کنند 
که البتــه آنهایی که از تمکن مالــی برخوردارند 

بیشترین بهره را از چنین فضایی می برند.
جشنواره تئاتر فجر آغاز شده و جشنواره موسیقی 
فجر میز به زودی آغاز می شود و مهمترین اتفاق 
دهه فجر، جشــنواره فیلم است که آن هم از 12 

بهمن آغاز می شود.
مردم محور تحول در ایران اسلامی هستند و برای 
بقای جمهوری اســلامی توجه ویژه به مردم لازم 

و واجب است.
گرچه توجهات مسئولان باید در طول سال دیده 
شــود و وجود داشته باشــد اما در دهه فجر این 
توجه که از وظایف مســئولان است، باید ویژه و 

پررنگتر باشد.
جشن های ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی نباید 
حاکمیتی و دولتی باشــد،  باید ســازوکاری برای 
مردمی کردن این جشــن ها دیده شــود تا برای 
ســال های بعد پــر بارتر و مردمی تر از گذشــته 
برگزار شــود. قطعاً زمانی که جشنواره ها در کل 
کشور تعمیم داده شود و به صورت رایگان برگزار 
شود، اســتقبال مردمی از آنها نیز افزایش خواهد 
یافت و همین اســتقبال گســترده مؤلفه  مثبتی 
برای ایران اســلامی خواهد بود که می تواند نشان 
دهنده مردمی بودن انقلاب اســلامی در ساختار 
سیاســی و اجتماعی کشور باشد و دشمنان را نیز 

مأیوس تر از گذشته کند.
شــاید در نگاه نخست، برخی مســئولان بگویند 
چنین اقدامی برای کشــور هزینــه دارد، اما این 
هزینه با فایده زیادی همراه اســت که ارزشش را 

خواهد داشت.
در حالی که دشــمن ســعی دارد تا مــردم را از 
انقلاب مأیــوس و جدا کند، جشــنواره های فجر 
انقلاب اســلامی می تواند مانع بزرگی بر ســر راه 
سیاســت ناامیدی و فاصله انداختن میان مردم و 

انقلاب شود.
فلســفه دهه فجر و بزرگداشت ســالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی همین است، در حالی که دشمنان 
در ســال های گذشــته پیــش بینــی می کردند 
جمهوری اسلامی سالگرد پیروزی خود را نخواهد 
دید، امــا با حضور و وجود مردم، باز هم شــاهد 
برپایی سالگرد دیگری از پیروزی انقلاب اسلامی 
خواهیــم بود که مــردم پای کار آن هســتند و 

خواهند بود.

جشن های دهه فجر رایگان شود

رئیس جمهور:
رسانه ها برای اصلاح فرهنگ  غلط 
درباره جمعیت وارد عمل شوند
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سرمقاله
متکی در گفت وگوی اختصاصی با سیاست روز:

صفحه 2

رییس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری:
 مهمترین آسیب نظام سیاست گذاری کشور

 نبود شفافیت و نظارت است
دومین نشســت از سلسله نشست های بررسی سند نقشــه راهبردی صنعتی با محوریت 
نقش دیده بانی دیروز با همکاری مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری و مجمع 

کارآفرینان ایران در محل این مرکز برگزار شد.
به گزارش خبرنگار سیاســت روز،  در ابتدای این نشســت، مصطفــی زمانیان، رییس مرکز 
بررســی های استراتژیک ریاســت جمهوری اظهار کرد: یکی از مهمترین آسیب های نظام 
سیاســت گذاری در کشور، نبود شــفافیت و نظارت بر اجرای این اسناد است که در بیشتر 
مواقع به آن توجه کمتری صورت میگرد. به عبارت دیگر اگر قرار بر این باشــد که این سند 
ضمانت اجرایی پیدا کند، در نخســتین گام نیازمند یک ساز و کار رصد، پایش و دیده بانی 
و نظارتی اســت تا موجب شود این سند در مسیر اجرایی شدن اصلاح و همچنین دستگاه 
هایی که وظایف خود را به درستی انجام نمیدهند، به گوش باشند و علاوه بر این اصلاحاتی 
که نیاز اســت توسط یک نهاد دیده بان اعلام و اصلاح شود. وی با اشاره به اینکه تجربه 15 
ساله تمرکز بنده بر موضوعات سیاسی کشور، حکایت از یک ضعف جدی در خصوص وجود 
یک نهاد دیده بانی دارد، گفت: چه بســیار ســندهای خوبی که در کشور نگاشته شد اما به 
دلیل اینکه ساز و کار مناسبی برای رصد و نظارت بر این مسیر و این سند فراهم نشده بود، 
به ســرعت به انتهای خط رسیده و هیچ دستگاه متولی پاسخگوی رخدادهای موجد نبوده 
اســت. به گفته زمانیان، ما امروز با یک ابرپروژه در کشــور مواجه هستیم که باید برای آن 
پاسخ مناسبی داشته باشیم و آن پروژه تصویر ایران آینده است که چاره ای نداریم جز سندی 
عقلایی و قابل پذیرش و به صورت یک پارچه برای تصویر ایران آینده به مردم ارائه دهیم. به 
نظرم یکی از ابرمسائل این است که نسبت جمهوری اسلامی را با آینده خود ترسیم کنیم و 
باید شفاف مشخص شود که این سند توسعه صنعتی چه کمکی به این تصویر خواهد کرد.

درادامه این نشست، یونس ژائله، نائب رئیس مجمع کارآفرینان ایران اظهار کرد: طرح های 
گوناگونی در دولت های مختلف ارائه شــده اســت. سندنویسی در هر دوره انجام شده، اما 
نتیجه آن نارضایتی است که اکنون شاهد آن هستیم و رشد اقتصادی که اتفاق نمی افتد.
ژائله با تاکید بر اینکه برای رســیدن به یک هدف گذاری مشترک، می بایست در روش ها 
تغییر ایجاد کنیم گفت: در وضعیت فعلی آن قدر موانع و سامانه های مختلف طراحی شده 
که سرعت حرکت نقدینگی را بسیار کند کرده است؛ بنابراین اصلاح روش ضروری به نظر 
می رسد. کارآفرینان و صنعتگران در منطقه و استان ها از اختیارات لازم برخوردار نیستند.
در ادامه این نشست، اسکندر ســتوده، مدیرعامل شرکت رازی و عضو مجمع کارآفرینان 
ایران نیز گفت: مهم ترین کاری که ســند توســعه صنعتی باید ایجاد دهد تسهیل فضای 
کســب و کار است. اگر این فضا تســهیل نشود هر سندی که تدوین شــود قابلیت اجرا 
نخواهد داشــت. به نظر می رسد هماهنگی بین دســتگاه های مختلف کشور برای توسعه 
صنعتی ضعیف اســت، تا جایی که سیاست های دو دستگاه و یا وزارتخانه با دیگر متفاوت 
دیده می شــود. مدیرعامل شرکت رازی با بیان اینکه اگر سیاست راهبردی صنعتی نوشته 
می شــود دولت باید به عنوان ناظر و برنامه ریز حضور داشــته باشد، اظهار کرد: متاسفانه 
دخالت دســتگاه ها و ارگان های مختلف دولتی در اقتصاد زیان بار بوده است. از همین رو 
می بایست دولت نظارت را به بخش خصوصی واگذار کند و در چنین شرایطی انجمن ها و 

تشکل های صنفی می توانند مشاوران خوبی برای بخش دولت باشند.
در ادامه این نشســت؛ حمید کشاورز، عضو مجمع کارآفرینان ایران گفت: در این کشور هنوز 
تکلیف بخش خصوصی مشخص نشده است؛ آیا بخش خصوصی فقط مجاز است به یک حوزه 
وارد شود یا نه؟ و یا اینکه اندازه بخش خصوصی چه میزان است. به نظر می رسد سد نامرئی بر 
بالای سر بخش خصوصی است و درحال حاضر بزرگترین گرفتاری بخش خصوصی رقابت با 
دولت است. در ادامه اصغر ابراهیمی اصل، معاون بین الملل و همکاری های منطقه ای معاون اول 
ریاست جمهوری، اظهار کرد: باید یک چیز را در این سند ببینیم و آن این است که امروز اگر 
وضعیت تجارت جهانی را مشاهده کنیم بخش تولید 1۰ تا 15 درصد سود دارد. بیشترین سود 
در قسمت طراحی، مهندسی، لایسنس و ... است. ابراهیمی اصل گفت: مزیت کشور ما به خاطر 
موقعت استراتژیک و کریدور هایی است که در آن قرار داریم و آن دریای خزر، دریای عمان و 
خلیج فارس است. پل ارتباطی بین آسیای جنوب شرقی و اروپا هستیم که ۸۸۰ میلیون تن 
کالایی که از دماغه امیدنیک عبور می کند و یا از کانال سوئز. اگر این کالا بخواهد به بندرعباس 

و یا چابهار بیایند و بعد بخواهد به سمت اروپا بروند مدت زمان آن کاسته می شود.

گرانی در ایام انتخابات
آب به آسیاب دشمن ریختن است m.director80@yahoo.com

محمد صفری
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آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده
 و مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت

 صنعتی ساختمانی بنافن افزار )مسئولیت محدود(
به شماره ثبت 194148 و شناسه ملی 10102360607

بدینوســیله از کلیــه اعضــا و شــرکای شــرکت صنعتی ســاختمانی 
بنافن افــزار )مســئولیت محــدود( دعــوت می شــود تــا در جلســه 
مجمع عمومی فوق العاده و مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
راس ســاعت 09:00 و ســاعت 10:00 روز شــنبه مورخ 1402/11/21 
کــه بــه نشــانی تهــران، مجیدیه، بزرگراه شــهید قاســم ســلیمانی، 
کوچــه شــهید نجفــی، پــاک 1104٫1، ســاختمان ســپهر، طبقــه ۱، 

واحد ۲ تشکیل می گردد، حضور به عمل رسانند.
 دســتور جلســه مجمع عمومی فوق العاده: کاهش تعداد اعضاء 

هیئت مدیره.
 دســتور جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده: انتخاب 

مدیران تعیین سمت مدیران، تعیین دارندگان حق امضا.
مدیرعامل

۹۵ درصد از ردصلاحیت شدگان مجلس 
خبرگان به دلیل شرایط علمی آنهاست

ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: ۹5 درصد از ثبت نام کنندگان 
مجلس خبرگان که صلاحیتشــان تایید نشــده با اســتناد به بند 

مربوط به احراز شرایط علمی رد صلاحیت شدند.
»طحان نظیف« گفــت: ۹5 درصد از ثبت  نــام  کنندگان مجلس 
خبرگان که صلاحیتشــان تأیید نشده با اســتناد به بند مربوط به 
احراز شــرایط علمی رد صلاحیت شدند. سخنگوی شورای نگهبان 
ضمن اشاره به مهلت اعتراض کاندیداهای انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری، اظهــار کرد: »امروز آخرین مهلت ثبت اعتراض داوطلبانی 
است که صلاحیت آنها برای انتخابات مجلس خبرگان رهبری تأیید 
نشــده است. عمده کسانی که صلاحیت آنها برای انتخابات مجلس 
خبرگان تأیید نشده است، از شرایط علمی لازم برخوردار نبودند.«
وی افزود: »قریب به ۹5 درصد از ثبت نام کنندگان مجلس خبرگان 
که صلاحیتشان تأیید نشده با استناد به بند مربوط به احراز شرایط 

علمی رد صلاحیت شدند.«

رییس قوه قضاییه گفت: در برگزاری مراســم 
دهه فجــر باید از حداکثر ظرفیت های مردمی 
بهره گرفت و به مسائل واقعی مردم توجه کرد 

و از حاکمیتی شدن آن جلوگیری کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، طی 
سخنانی در دیدار با اعضای شورای هماهنگی 
تبلیغات اســلامی و ســتاد دهــه فجر ضمن 
تبریــک ایام و اعیاد رجبیــه و در پیش بودن 
ایام الله دهه فجر، اظهار کرد: انقلاب اسلامی ما 
به لحاظ جمیــع مؤلفه ها، یک انقلاب بی نظیر 
در طول تاریخ است؛ لذا هنوز جا دارد که ابعاد 
و زوایای مختلف این رخداد بی نظیر را تبیین 
و تشــریح کنیم و در این عرصه به مقتضیات 
زمــان و ویژگی های عصر حاضــر و همچنین 

ذهنیت مخاطبین، توجه ویژه داشته باشیم.
رییــس قــوه قضاییــه بیان داشــت: ســتاد 
بزرگداشت دهه فجر باید فهرستی از ویژگی ها 
و خصایص مرتبط بــا عصر حاضر و همچنین 
ذهنیت هــای مخاطبین فعلی را تدوین کند و 
در اختیار مبلغین قرار دهد تا آن ها در راستای 
همین موارد به تبیین و تشریح ابعاد و زوایای 

گوناگون انقلاب اسلامی بپردازند.
رییس عدلیه با بیان اینکه انقلاب اســلامی ما 
به معنای واقعی کلمه، یک انقلاب مردمی بود، 
تاکید کرد: در برگزاری مراســمات دهه فجر 
باید از حداکثر ظرفیت های مردمی بهره گرفت 
و به مســایل واقعی مردم توجه کرد. چنانچه 
مســایل واقعی مــردم را نادیــده بگیریم، از 
تأثیرگذاری حرفمان کاسته می شود؛ همزمان 

با توجه به این موضوع باید به القائات شیطان 
و چگونگی مواجهه و تبیین درســت مسایل و 

موفقیت ها هم توجه ویژه داشت.
اژه ای در ادامه با اشــاره بــه برخی تمهیدات 
اندیشــیده  شــده در دســتگاه قضایی برای 
ایــام الله دهه فجــر، گفت: ما در قــوه قضاییه 
به مناســبت ایام الله دهه فجــر و اعیاد رجبیه 
و شــعبانیه، بــه مقامات و مســؤولان قضایی 
دستور داده ایم که بیش از پیش در اجتماعات 
مردمی حاضر شــوند و مشــکلات مردم را به 
صورت غیرمســتقیم و بی واسطه از زبان خود 
آن ها اســتماع کنند و در راستای رفع مسایل 
حقوقی و قضایی مردم حداکثر توان خود را به 
کار گیرند. تاکید کرده ایم که این ملاقات های 
بی واســطه با مردم از ناحیــه مقامات قضایی، 
صرفــاً به برپایی میزهــای خدمت و فی المثل 
گرفتن 1۰۰ درخواست و نامه از مردم منحصر 
نشــود بلکه به معنای واقعی کلمه از کار مردم 

گره گشایی شود.
رییــس قــوه قضاییه تصریح کــرد: همچنین 
دســتور داده ایم که به مناســبت ایام و اعیاد 
پیش رو، زمینه آزادی و ارفاق در قبال زندانیان 

و محکومان واجد شرایط، فراهم شود.
محســنی اژه ای، صیانت از بیت المال در حوزه 
زمین و مقابله و مبارزه قاطعانه و بدون اغماض 
با تجــاوز و تعدّی به منابــع طبیعی و اراضی 
ملی را از دســتورکارهای اصلــی دوره تحول 
و تعالی قضایی دانســت و خاطرنشــان کرد: 
تخریب ســاخت وســازهای غیرمجاز را نیز از 

خود قوه قضاییه آغاز کردیم و ســاختمانی را 
که در بستر رودخانه چالوس مرتبط با دستگاه 
قضایی بود، به عنوان قدم اول قلع وقمع کردیم 
و پس از آن سراغ سایر مستحدثاتی رفتیم که 
به صورت غیرمجاز در آن منطقه احداث شده 
بودند و محیط زیست و آب شرب مردم منطقه 

را تهدید می کردند.
رییس قــوه قضاییه افزود: بعد از پیشــگامی 
دســتگاه قضا در تخریب بنای متعلق به خود 
در بســتر رودخانه کرج، تقریبــاً همه ادارات 
دولتی و نهادهــای حاکمیتی که در آن حوزه 
دارای مستحدثاتی بودند، اعلام آمادگی کردند 
که با رضایت خودشــان اقدام به اجرای قانون 
کنند و پس از آن نیز، مراحل مختلف اقدامات 
صــورت گرفته در حوزه رودخانه کرج از قبیل 
»آزادســازی«، »ایمن ســازی« و »ساماندهی 
فضای آزادســازی شــده جهت استفاده عموم 

مردم«، در دستور کار قرار گرفت.
وی با اشاره به اقدامات قوه قضاییه در راستای 
تحقق شعار ســال ناظر بر »مهار تورم و رشد 
تولیــد« گفت: در قوه قضاییه، به مقوله تأمین 
امنیت ســرمایه گذاری متمرکز شــده ایم و در 
نتیجــه تدابیر اتخاذ شــده، احســاس امنیت 
سرمایه گذاران بخش خصوصی، مقداری بیشتر 
شده است؛ فردی که می خواهد در یک پروژه 
ملی که بهره برداری از آن مربوط به 1۰ ســال 
آتی اســت، ســرمایه گذاری کند؛ قطعاً باید از 
جهات مختلف امنیت داشته باشد و ما به این 

موضوع تاکید داریم.

رییس قوه قضاییه:
از حاکمیتی شدن جشن پیروزی انقلاب جلوگیری شود
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